

د. بخيت الكثيري

الدكتور بخيت الكثيري هو الرئيس التنفيذي لقطاع استثمارات الإمارات في شركة مبادلة للإستثمار. يعتبر القطاع الذراع الاقتصادي الوطني الذي يساهم في تسريع وتيرة تنوع الاقتصاد الوطني لدولة الإمارات العربية المتحدة من خلال تطوير وبناء شركات وطنية رائدة.

يتمتع الدكتور بخيت بخبرة في قطاعي الطاقة والصناعة على نطاق واسع. خلال فترة عمله السابقة في مبادلة، شغل الدكتور بخيت منصب المدير التنفيذي لوحدة الصناعات ضمن قطاع استثمارات الإمارات.

قبل ذلك، شغل الدكتور بخيت مناصب قيادية متنوعة في شركة مبادلة للطاقة كرئيس تنفيذي للعمليات، ثم الرئيس التنفيذي للنمو، وأخيرًا الرئيس التنفيذي.

قبل بدء مسيرته المهنية في شركة مبادلة للطاقة، كان للدكتور بخيت مسيرة مميزة في شركة بترول أبوظبي الوطنية (أدنوك).

يشغل حاليًا منصب عضو في مجلس إدارة أو عضو في كيانات وشركات كبرى مثل: شركة الدار العقارية، والإمارات العالمية للألمنيوم (إي جي إيه)، وشركة أبوظبي لطاقة المستقبل "مصدر"، ومبادلة للطاقة، وسيبس 42، ومجلس أبوظبي للاستثمار، ومبادلة بايو.

يحمل الدكتور بخيت درجة البكالوريوس في هندسة البترول والرياضيات التطبيقية من جامعة تولسا (أوكلاهوما، الولايات المتحدة الأمريكية)، وماجستير العلوم البيئية من جامعة الإمارات العربية المتحدة. كما يحمل ماجستير إدارة الأعمال التنفيذي من كليات التقنية العليا بدولة الإمارات، ودكتوراه إدارة الأعمال من كلية الأعمال والاقتصاد بجامعة الإمارات العربية المتحدة.

Dr. Bakheet Al Katheeri

Dr. Bakheet Al Katheeri is the Chief Executive Officer of Mubadala's UAE Investments platform. The platform is Mubadala's national vehicle contributing to accelerate the transformation of the UAE's economy by building national world class champions, fostering vibrant industrial and commercial clusters, and partnering with world-class global entities.

Dr. Bakheet's expertise in the energy and industrial sectors is widely recognized. In his previous tenure at Mubadala, Dr. Bakheet held the position of Executive Director of the UAE Industries unit within the UAE Investments platform.

Prior to this, Dr. Bakheet had various leadership roles at Mubadala Energy as Chief Operating Officer and later Chief Growth Officer, Chief Executive Officer.

Before embarking on his career with Mubadala Energy, Dr. Bakheet had a distinguished tenure at the Abu Dhabi National Oil Company (ADNOC).

He currently serves on the board of or as a member of significant entities and companies: Aldar Properties, Emirates Global Aluminium (EGA), Abu Dhabi Future Energy Company (Masdar), Mubadala Energy, Space42, Abu Dhabi Investment Council, Mubadala Bio.

Dr. Bakheet holds a BSc degree in Petroleum Engineering and applied Mathematics from the University of Tulsa (Oklahoma, USA) and MSc in Environmental Science from UAE University. He also holds an Executive MBA from HCT, UAE and a Doctorate of Business Administration from the College of Business and Economics, UAE University.

Paulo Almirante

Paulo Almirante is Senior Executive Vice President in charge of ENGIE's Renewable & Flexible Power Global Business Unit and a member of the Group's Executive Committee. He also serves as a board member of several ENGIE group companies, contributing to the Group's strategic governance at global and regional levels.

With over 35 years of experience in the energy sector, Paulo brings deep expertise across power generation, energy infrastructure, and energy services, with a strong international track record. He joined ENGIE in 2011, following the integration of International Power, where he previously held senior leadership roles.

Paulo holds a Master's degree in Mechanical Engineering from the Technical University of Lisbon, a degree in Management from the Catholic University of Lisbon and completed the Global Leadership Development Program at London Business School.

باولو أالميرانت

باولو أالميرانت هو نائب الرئيس التنفيذي للشؤون العالمية ورئيس وحدة الأعمال العالمية للطاقة المتجددة والقابلة للتشغيل في شركة إنجي، وهو أيضًا عضو في اللجنة التنفيذية للمجموعة. كما يشغل منصب عضو مجلس إدارة في عدة شركات تابعة لمجموعة إنجي، مساهمًا في الحوكمة الاستراتيجية للمجموعة على المستويين العالمي والإقليمي.

بخبرة تزيد عن 35 عامًا في قطاع الطاقة، يمتلك باولو خبرة عميقة في توليد الطاقة وبناء البنية التحتية للطاقة وتقديم خدمات الطاقة، مع سجل دولي متميز. انضم إلى شركة إنجي في عام 2011، بعد عملية دمج شركة إنترناشونال باور، حيث كان يشغل سابقًا مناصب قيادية عليا.

حصل باولو على درجة الماجستير في الهندسة الميكانيكية من الجامعة التقنية في لشبونة، ودرجة إدارة الأعمال من الجامعة الكاثوليكية في لشبونة، وأكمل برنامج تطوير القيادة العالمية في كلية لندن للأعمال.

Mansoor Al Hamed

Mansoor Al Hamed was appointed Chief Executive Officer of Mubadala Energy in 2021 and Managing Director in 2024. Prior to such appointments, he held the position of Chief Growth Officer where he was responsible for all new business development and Mergers & Acquisitions activities at Mubadala Energy.

He brings with him more than 15 years of diverse experience in the oil and gas industry and across various disciplines of business leadership.

Before joining Mubadala Energy, he worked in a highly diversified private sector business based in the UAE, gaining experience across commercial and managerial roles held in various business sectors.

Mansoor Al Hamed holds a BSc degree in Business Administration from the American University in Dubai and two MSc degrees from Abu Dhabi University and National Defense College in Abu Dhabi.

منصور الحامد

يشغل منصور الحامد منصب الرئيس التنفيذي لشركة مبادلة للطاقة منذ 2021 ومنصب العضو المنتدب منذ 2024. وقبل ذلك، شغل منصب الرئيس التنفيذي للنمو حيث كان مسؤولاً عن جميع أنشطة تطوير الأعمال الجديدة وعمليات الاندماج والاستحواذ في الشركة.

يمتلك منصور أكثر من 15 عامًا من الخبرة المتنوعة في قطاع النفط والغاز ومختلف تخصصات ريادة الأعمال، وقبل انضمامه إلى شركة مبادلة للطاقة، عمل لدى شركة خاصة متنوعة التخصصات في دولة الإمارات العربية المتحدة، واكتسب خبرة من خلال الأدوار التجارية والإدارية التي شغلها في مختلف قطاعات الأعمال.

يحمل منصور درجة البكالوريوس في إدارة الأعمال من الجامعة الأمريكية في دبي، ودرجتي ماجستير من جامعة أبوظبي وكلية الدفاع الوطني في أبوظبي.

Musabbeh Al Kaabi

Musabbeh is the Executive Director of Low Carbon Solutions & International Growth Directorate at ADNOC. This new business directorate, created in November 2022, is focused on driving investments in new energies and low-carbon solutions as well as international growth in areas such as gas, liquefied natural gas (LNG), and chemicals.

He is also a board member of Masdar, a global leader in renewable energy and sustainable development, Tabreed, a UAE-based regional utility leader, and Emirates Global Aluminium, the world's largest 'premium aluminium' producer and the biggest industrial company in the UAE outside oil and gas.

Musabbeh holds a Bachelor of Science degree in Geophysical Engineering from Colorado School of Mines and a Master of Sciences in Geoscience from Imperial College, London.

مصباح الكعبي

يشغل مصباح الكعبي منصب الرئيس التنفيذي لدائرة الحلول منخفضة الكربون والنمو الدولي في "أدنوك". وتركز هذه الدائرة الجديدة التي تم تأسيسها في نوفمبر 2022، على تعزيز الاستثمارات في الطاقات الجديدة والحلول منخفضة الانبعاثات والنمو الدولي في مجالات الغاز، والغاز الطبيعي المسال، والكيماويات.

كما يشغل عضوية مجلس الإدارة في كل من "مصدر"، الشركة الرائدة في الطاقة النظيفة والتنمية المستدامة، و"تبريد"، الشركة الإماراتية الرائدة في مجال توفير خدمات التبريد ومقرها الإمارات، وشركة "الإمارات العالمية للألمنيوم"، أكبر منتج للألمنيوم عالي الجودة في العالم وأكبر شركة صناعية في دولة الإمارات خارج قطاع النفط والغاز.

مصباح الكعبي حاصل على درجة البكالوريوس العلمية في الهندسة الجيوفيزيائية من كلية كولورادو للمناجم، ودرجة الماجستير العلمية في علوم الأرض من إمبريال كوليدج في لندن.

Pierre Cheyron

Pierre CHEYRON is the Managing Director of Global Business Line Client Solutions and member of the operational executive committee of ENGIE, reporting to the COO of the group.

Until recently, Pierre was the Chief Executive Officer of ENGIE Southeast Asia, leading one of the fastest growing key business clusters in the Asia Pacific organisation towards Zero-Carbon Transition by delivering integrated solutions to its customers.

An experienced business leader, living across many Asian countries for more than a decade, Pierre joined ENGIE in 2011 as CEO of Cofely Southeast Asia, and then overseeing all Service activities of ENGIE in the Asia Pacific region from 2015 to 2018.

With ENGIE's focused growth within the Asia Pacific region, his role expanded in 2019 to cover all activities of ENGIE in the diverse and fast developing countries in Southeast Asia, leading over 2,000 employees offering suites of client solutions in energy efficiency and sustainability for commercial buildings, industries and cities, as well as developing renewable energy and gas distribution projects.

Prior to ENGIE, Pierre was with Alcatel-Lucent in various key management roles in Asia and Europe. He was appointed President of the Malaysian French Chamber of Commerce & Industry from 2011 to 2015 and is currently a member of the board with the French Chamber of Commerce in Singapore.

بيير شيرون

يتولى بيير شيرون منصب المدير الإداري لقسم حلول العملاء الدوليين لدى مجموعة إنجي، وهو عضو في اللجنة التنفيذية للمجموعة ويعمل تحت إدارة رئيس عمليات المجموعة.

حديثاً، كان بيير الرئيس التنفيذي لشركة إنجي في جنوب شرق آسيا، حيث قاد أحد أسرع المجموعات التجارية الرئيسية نموًا في منظمة آسيا والمحيط الهادئ نحو الانتقال إلى الصفر الكربوني من خلال تقديم حلول متكاملة لعملائه.

كقائد أعمال متمرس، قضى بيير أكثر من عقد من الزمن يعيش في العديد من البلدان الآسيوية، وانضم إلى شركة إنجي في عام 2011 الرئيس التنفيذي لشركة كوفيلي جنوب شرق آسيا، ثم تابع جميع أنشطة الخدمات التابعة لشركة إنجي في منطقة آسيا والمحيط الهادئ من عام 2015 إلى 2018.

مع التركيز على إنجي للنمو في منطقة آسيا والمحيط الهادئ، توسع دور بيير في عام 2019 ليشمل جميع أنشطة إنجي في البلدان المتنوعة سريعة التطور في جنوب شرق آسيا، حيث يقود أكثر من 2000 موظف يقدمون حزمًا من حلول العملاء في كفاءة الطاقة والاستدامة للمباني التجارية والصناعات والمدن، بالإضافة إلى تطوير مشاريع الطاقة المتجددة وتوزيع الغاز.

قبل انضمامه إلى شركة إنجي، عمل بيير في شركة ألكاتل-لوسنت في مناصب إدارية رئيسية متنوعة في آسيا وأوروبا. تم تعيينه رئيسًا لغرفة التجارة والصناعة الفرنسية الماليزية من عام 2011 إلى 2015، وهو حاليًا عضو في مجلس إدارة غرفة التجارة الفرنسية في سنغافورة.

Saeed Al Dhaheri

Saeed Al Dhaheri is an executive Board member of Ali & Sons Holding LLC, where he serves on both the audit and the executive committees.

Moreover, Saeed is a Managing Director of Investments, overseeing investments in both Real Estate and public & private equities as well as Venture Capital. He is a non-executive director of National Central Cooling Company (Tabreed).

His past experience includes working as an analyst for Abu Dhabi Investment Authority and earning a bachelor's degree in Finance from the American University of Dubai.

سعيد الظاهري

سعيد الظاهري عضو تنفيذي في مجلس إدارة شركة علي وأبناء القابضة المحدودة، حيث يشغل منصباً في كل من لجنة المراجعة ولجنة الإدارة.

بالإضافة إلى ذلك، سعيد هو المدير التنفيذي للاستثمارات، وهو يشرف على استثمارات في كلاً من العقارات والأسهم العامة والخاصة بالإضافة إلى رأس المال عالي المخاطر. وهو أيضاً عضو غير تنفيذي في شركة التبريد المركزي الوطنية (تبريد).

خبراته السابقة تشمل عمله كمحلل في هيئة أبوظبي للاستثمار وحصوله على درجة البكالوريوس في التمويل من الجامعة الأمريكية في دبي.

د. اليازبة الكويتى

Dr. Alyazia Al Kuwaiti

Dr. Alyazia Ali Al Kuwaiti is the Executive Director of the Energy portfolio in Mubadala, responsible for ensuring the effective management of its global energy operating companies, including oversight of their business plans, growth strategies and overall performance.

Dr. Alyazia's corporate boards experience is primarily in the energy and industrial sector, with a strong record in financial and strategic value creation. In January 2021, she was nominated as a member of Mubadala's Investment and Business Planning Committee, which approves incoming transactions across the entire group of sectors including technology, financial services, real estate, healthcare, consumer and others.

A leading female figure in the UAE's energy investments sector, Dr. Alyazia plays an active role in accelerating the professional development of young Emiratis and is a strong advocate for the advancement of women in both the local workforce and, more broadly, in the international Energy scene.

She holds a bachelor's degree in Accounting and Finance from Portobello College in Dublin, Ireland; a Master's in International Business from the University of Wollongong in Dubai; and a PhD in Business Administration from UAE University on the topic of Corporate Governance in Publicly Listed Companies in UAE stock markets.

تشغل الدكتوراة اليازبة على الكويتى منصب المدير التنفيذى لمحفظلة الطاقة فى شركة مبادلة، حيث تتولى مسؤولية ضمان الإدارة الفعالة لشركات الطاقة العالمية العاملة فى الشركة، مع الإشراف على خطط الأعمال واستراتيجيات النمو والأداء العام.

خبرة الدكتوراة اليازبة فى مجالس إدارة الشركات تتمركز فى قطاع الطاقة والصناعة، مع سجل قوى فى النجاح وتحقيق القيمة المالية والاستراتيجية. وفى يناير 2021، تم ترشيحها كعضو فى لجنة الاستثمار وتخطيط الأعمال فى مبادلة، والتي تعتمد وتوافق على الصفقات والمعاملات التجارية الواردة فى العديد من القطاعات منها قطاع التكنولوجيا والخدمات المالية والعقارات والرعاية الصحية وقطاع المستهلكين وغيرها.

تلعب الدكتوراة دوراً نشطاً فى تحفيز الشباب الإماراتى وتسريع عملية تطويرهم المهني، كما أنها من مناصري جهود النهوض بالمرأة فى القوى العاملة فى الدولة بشكل خاص وفى مجال الطاقة على مستوى العالم بشكل عام.

وهي حاصلة على درجة البكالوريوس فى المحاسبة والمالية من كلية بورتوبيللو فى دبلن بأيرلندا، وماجستير فى إدارة الأعمال الدولية من جامعة ولونغونغ فى دبي. بالإضافة إلى درجة الدكتوراه فى إدارة الأعمال من جامعة الإمارات العربية المتحدة حول حوكمة الشركات المدرجة فى أسواق الأسهم فى الإمارات.

Janis Rey Lozada

Janis Rey Lozada has been the Managing Director of Engie Energy Local Infrastructures since October 2023. She has over 20 years of professional experience in the infrastructure and environmental services sectors in various countries across Europe and Latin America. She has held several key positions, including CEO of Vinci Highways in Peru, Board Member of Vinci Highways in Colombia, Country Director of Veolia in Venezuela, Country Director of Veolia in Peru, Director of Sustainable Development Latam at Proactiva Medio Ambiente (FCC-Veolia), and member of the Excom Latam at Veolia.

Janis has been an Economic Advisor to France since 2013. She graduated from the prestigious National School of Administration, ENA (France). She is the President of the Association of Cold and Heat Network Companies of Spain, ADHAC, and a member of the Board of Directors of the Association of Energy Services Companies, ANESE.

جانيس راي لوزادا

تشغل جانيس راي لوزادا منصب المدير الإداري لشركة Engie Energy Local Infrastructures منذ أكتوبر 2023، ولديها أكثر من 20 عامًا من الخبرة في قطاعي البنية التحتية والخدمات البيئية، اكتسبتها من بلدان مختلفة في أوروبا وأمريكا اللاتينية. شغلت جانيس العديد من المناصب الهامة، بما في ذلك الرئيس التنفيذي لشركة Vinci Highways في البيرو، وعضو مجلس إدارة Vinci Highways في كولومبيا، والمدير الإقليمي لشركة Veolia في فنزويلا، والمدير الإقليمي لشركة Veolia في البيرو، ومدير التنمية المستدامة في أمريكا اللاتينية في Proactiva Medio Ambiente (FCC-Veolia)، وعضو اللجنة التنفيذية لأمريكا اللاتينية في شركة Veolia.

تخرجت جانيس من المدرسة الوطنية للإدارة ((ENA)، وهي مدرسة مرموقة في فرنسا. كما تعمل جانيس كمستشارة اقتصادية لفرنسا منذ عام 2013، وتشغل حالياً منصب رئيسة جمعية شركات شبكات التبريد والتدفئة في إسبانيا ((ADHAC، وهي عضو مجلس إدارة جمعية شركات خدمات الطاقة (. ANESE).

جيرت بونكينس

Geert Bunkens

Geert Bunkens is the VP Regional Hub for AMEA and VP of Finance for AMEA at ENGIE. He is based in Dubai and brings to the table extensive experience in project financing, financial planning and analysis, profit-and-loss leadership, and mergers and acquisitions.

Geert joined ENGIE's project finance team in 2005 and quickly advanced his career. He managed corporate financing in Belgium and Australia, led regional corporate finance operations, and served as CFO Asia Pacific in Singapore from 2018 to 2021.

He holds a Master's degree in Commercial Engineering, majoring in Finance, as well as a Master's degree in Taxation from the University of Leuven (KU Leuven) in Belgium.

يشغل جيرت بونكينس منصب نائب الرئيس في المركز الإقليمي لشركة "إنجي"، وهو أيضًا نائب الرئيس للشؤون المالية في منطقة آسيا والشرق الأوسط وإفريقيا؛ حيث يقيم في دبي ويتمتع بخبرة واسعة في تمويل المشاريع، والتخطيط والتحليل المالي، وقيادة الأرباح والخسائر، وعمليات الدمج والاستحواذ.

انضم جيرت إلى فريق تمويل المشاريع في "إنجي" عام 2005 وتطورت خبرته المهنية بسرعة؛ حيث أدار عمليات تمويل الشركات في بلجيكا وأستراليا، وقاد تمويلات الشركات الإقليمية، كما شغل منصب المدير المالي لمنطقة آسيا والمحيط الهادئ في سنغافورة بين عامي 2018 و2021.

يحمل جيرت درجة الماجستير في الهندسة التجارية، مع تخصص في الشؤون المالية، بالإضافة إلى درجة الماجستير في الضرائب من جامعة لوفان الكاثوليكية في بلجيكا